

# EUROPOLIS

## Presseerklärung

Mit Datum vom 4.3.2021 hat die Klägergruppe um Prof. Dr. von Stein Verfassungsbeschwerde vor dem Bundesverfassungsgericht gegen das Pandemic emergency purchase programme (PEPP) und die Kollateralbeschlüsse vom 7. und 22. April 2020 erhoben. Der um zahlreiche Persönlichkeiten aus Wirtschaft und Zivilgesellschaft erweiterte Kreis von Beschwerdeführern macht durch den Prozessbevollmächtigten Prof. Dr. Kerber geltend:

„Nach der Definition des Bundesverfassungsgerichtes zur Auslegung von Art. 123 AEUV (Verbot monetärer Finanzierung) ist das PEPP einschließlich der Aufweichung der Kollateralanforderungen ein krasser Fall von monetärer Staatsfinanzierung. Die Europäische Zentralbank bricht endgültig aus ihrem Kompetenzrahmen aus.“

Das Verfahren wird unter dem Aktenzeichen BvR 420/21 geführt.

Informationen erhalten Sie unter der Telefonnummer: 030-84314136 / der E-Mail Adresse: [sek3@europolis-online.org](mailto:sek3@europolis-online.org)

## Press release

On March 4<sup>st</sup>, the enlarged group of plaintiffs led by Prof. von Stein lodged a constitutional complaint before the Federal Constitutional Court against the pandemic emergency purchase programme (PEPP) and the collateral easing measures of 7. and 22. April 2020. The group of plaintiffs claims through Prof. Kerber, their attorney before the court:

“Even according to the definition of the Federal Constitutional Court regarding monetary financing, the PEPP, including the easing of the collateral requirements, amounts to a case of monetary financing prohibited by Art. 123 TFEU. The European Central Bank is going beyond its competence and clearly violates the prohibition of monetary financing.”

More information can be obtained by calling the following phone number: 030-84314136 or by sending an e-mail to the following e-mail address: [sek3@europolis-online.org](mailto:sek3@europolis-online.org)

The constitutional complaint has the register number BvR 420/21.